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خیابان خلیج فارس حاجی آباد بیرجند فضا زیاد  ●
دارد اما یک پارک مناسب برای اهالی و کودکان محله 

ندارد تا از آن استفاده کنند.
 تقاطع خیابان همت 13 و 15 مهرشهر نیاز به  ●

سرعت گیر دارد. با این که چندین حادثه در این مکان 
رخ داده است اما مسئولان اقدامی انجام نداده اند.

 روستای بویک در بخش مرکزی بیرجند به همت  ●
مسئولان از شبکه گاز بهره مند شده است و با این 
که برخی اهالی لوله کشی گاز منازل خود را هم 
انجام داده اند اما از نصب علمک ها خبری نیست. 
در این شرایط شرکت نفت به اهالی سهمیه سوخت 

نمی دهد.
 شبکه های دیجیتال سیما در روستای دره باز قاین  ●

قابل دریافت نیست. از سویی قبض های برق اهالی 
هم از طریق پیامک ارسال می شود در حالی که همراه 

اول و ایرانسل در این روستا آنتن دهی ندارد.
 وضعیت سیگنال شبکه های دیجیتال در محله  ●

های جدید خوسف چندان مطلوب نیست و مدام قطع 
و وصل می شود و نمی توان یک برنامه را کامل دید این 
در حالی است که مسئولان یک سال پیش برای نصب 

دکل آنتن دیجیتال قول دادند.
 جاده روستای نگینان – بیدسک از چند سال قبل،  ●

منتظر تحقق وعده مسئولان برای آسفالت است. 
استاندار هم در سفری که برای بررسی وضعیت 
خسارات سیل به این منطقه داشت دستور آسفالت 
این مسیر را داد. بعد از این دستور، متولیان جاده 
مدتی در آن کار و جاده خاکی نسبتا خوب را خراب 
کردند و الان هم ارتباط این دو روستا به سختی انجام 
می شود. یک ماه دیگر فعالیت مدرسه ها شروع می 
شود و دانش آموزان دغدغه دارند که چه طور باید از 

طریق این جاده خود را به قهستان برسانند.
 چرا مسئولان استان وعده می دهند که دو بانده  ●

سازی محور بیرجند – قاین تا پایان سال 99 تکمیل 
می شود در حالی که هنوز در بخش های زیادی از آن 
اقدامی انجام نشده و در بقیه بخش ها نیز فعالیت به 
حدی کند است که قابل مشاهده نیست. از سویی 
ظاهرا از اعتبارات وعده داده شده سفر دکتر نوبخت 

هم خبری نیست.
 برای دریافت نوبت پزشک متخصص با سامانه  ●

کلینیک تخصصی بیمارستان امام رضا )ع( بیرجند 
تماس گرفتم، با این که زمان نوبت دهی از 8:15 آغاز 
می شد اما ساعت 9 صبح، نوبت ها به اتمام رسید، در 
صورتی که به نظر می رسد برخی تخصص ها مانند 
ارتوپد متقاضی زیادی ندارد که پس از گذشت نیم 
ساعت از آغاز نوبت دهی، پذیرش نوبت ها به اتمام 
برسد. از طرفی باید برای نشان دادن یک برگه 
آزمایش یا سونوگرافی چند خوان پزشکان کلینیک 
را طی کرد. مسئولان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند 
فکری برای نوبت دهی کلینیک های تخصصی 

بردارند.
 مرکز جامع سلامت روستای نوغاب با هفت هزار  ●

نفر جمعیت زیر پوشش و با احتساب روستاهای 
تجهیزات  و  پزشکی  دندان  خدمات  از  اقماری 
آزمایشگاهی و همچنین ساکنان شهرک نوغاب با 

دو هزار و500 نفر از خانه بهداشت محروم هستند.
 برای فرزندم در نهبندان کلاس کاراته ثبت نام  ●

کردم. گفته شد به جز هزینه 30 هزار تومانی برای 
شهریه، فقط ۶0 هزار تومان برای خرید لباس 
دریافت می شود و نیاز به پرداخت هزینه دیگری 
نیست. با گذشت یک ماه از کلاس، مربی یکی از افراد 
کلاس را به عنوان جایگزین گذاشته است. حالا هم 
اعلام کردند برای آموزش هر کمربند باید  55 هزار 

تومان دیگر پرداخت شود.

روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی

اخبار 2

خراسان�جنوبی��62سال�پیش���      
 در�روزنامه

اقدام جدید شهرداری

روزنامه خراسان در شماره 2274 به تاریخ 23 اردیبهشت 133۶در مطلبی 
در صفحه پنج آورده است: اداره شهرداری از محل وجوهی که از سازمان برنامه 
که  گذاشته  شهر  انجمن  نماینده  اختیار  در  ریال  هزار  پنجاه  مبلغ  گرفته  وام 
بمصرف لایروبی قنات کهنه  طبس برساند و 3 روز است که مشغول کار شده 
اند این اقدام بنفع مالکین آب بوده و از ایجاد هرگونه خسارت بقنات جلوگیری 

شده است 3 نفر هم از نماینده مالکین در این قسمت نظارت می کنند.

معاون اول قوه 
قضائیه: دلایل و 
چرایی آمار بالای 

تصادفات و قربانیان 
باید به دقت بررسی 

شود زیرا آمار 
تصادفات و جان 

باختگان با توجه به 
جمعیت استان زیاد 

است

چهارشــنبه | 30 مرداد ۱39۸ | ۱9 ذی الحجه ۱۴۴0 | شماره 3070

روی�خط�ورزش

بانوان کونگ فوکار درالمپیاد استعدادها

حسین قربانی – 10 کونگ فوکار بانوی استان به دومین دوره مسابقات المپیاد 
استعدادهای برتر ورزشی کشور اعزام شدند. به گفته »رضایی« رئیس هیئت کونگ فو 
و هنرهای رزمی استان این ورزشکاران نوجوان از 30 مرداد تا اول شهریور در شهرکرد 

با دیگر حریفان خود درهشت وزن مبارزه می کنند.  

قول های مشروط رئیس فدراسیون ژیمناستیک 
زهرا قربانی –مجمع عمومی سالانه هیئت ژیمناستیک استان عصر دوشنبه گذشته در 
حالی به ریاست رئیس فدراسیون برگزار شد که این مسئول، قول های مشروطی برای 
رشد این رشته ورزشی در استان مطرح کرد. »زهرا اینچه درگاهی« گفت: آمادگی راه 
اندازی پایگاه قهرمانی مدارس، حسب تقاضای استان در صورت همکاری اداره کل 
ورزش وجوانان و اختصاص تجهیزات لازم وجود دارد و برای عملیاتی شدن این اقدام 
هزینه های اعزام دو مربی برتر کشور در طول یک سال توسط فدراسیون پرداخت 
خواهد شد. وی همچنین برای تکمیل تجهیزات چهار شهرستان نیز در صورتی که 
مکانی برای نصب تجهیزات در نظر گرفته شود قول داد. به گزارش خبرنگار ما در این 
جلسه، بیابانی رئیس هیئت ژیمناستیک استان با ارائه گزارشی از فعالیت های انجام 
شده خواسته هایی نظیر افزایش سالن های اختصاصی در مرکز استان، افزایش 

تجهیزات شهرستان های قاینات، فردوس، طبس و بشرویه و .... را مطرح کرد.

رقابت ۱0۴پارکوری در بیرجند 

اولین دوره مسابقات پارکور قهرمانی کشور در رده سنی زیر 17 سال با حضور 104 
ورزشکار در پارک توحید بیرجند برگزار شد. به گزارش »خراسان جنوبی« در این 
رقابت ها 1۶ استان، 20 تیم و در مجموع 104 ورزشکار در دو رشته اسپید )سرعت( و 
فری استایل با یکدیگر رقابت کردند و مراسم پایانی این رقابت ها شب گذشته با حضور 
مسئولان استانی و عوامل اجرایی برگزار شد.گزارش کامل این رقابت ها و نتایج آن را 

فردا در صفحه ورزش مطالعه کنید.

دزدها احساس ناامنی و مردم احساس امنیت می کنند. 
معاون اول قوه قضاییه هم با بیان این که حجت الاسلام 
»حمیدی«  21 سال در سیستان و بلوچستان خدمت کرده 
است اظهار امیدواری کرد که بتواند حوزه قضایی استان را با 
مشورت بزرگان و همفکری علما آن چنان که شایسته مردم 
و نظام است پیش ببرد. حجت الاسلام والمسلمین »اژه 
ای« گفت: »صیفی« رئیس کل سابق دادگستری به دلیل 
بیماری یکی از اعضای خانواده درخواست بازنشستگی 
داشت.او در برنامه  نشست تبیین گام دوم انقلاب و در جمع 
چهره های شاخص استان هم گفت: یکی از پرونده هایی که 
پیگیر هستیم توزیع ناعادلانه و نامناسب ارز در چند صرافی 
خاص است که سبب بروز مشکلاتی در این حوزه برای مردم 
شده است. وی با انتقاد از توزیع نامناسب سکه نیز اظهار 
کرد: در شرایطی که کشور با تحریم رو به روست نباید به یک 
باره ۶0 تن طلا بدون برنامه ریزی وارد بازار شود و یک نفر 
با دریافت وام میلیاردی آن هم برای موضوعی دیگر، سکه و 
طلا بخرد و کشور را با تنش و بحران مواجه کند. وی درباره 
خودرو هم افزود: در شرایطی که یک مصرف کننده ماه ها 
منتظر خودروی خود است یک تولید کننده بزرگ خودرو 
در کشور با 15 نمایندگی خاص، زد و بند می کند و سودی 
نامشروع به دست می آورد که این موضوع بسیار نگران 
کننده و دستگاه قضایی کشور هم با جدیت پیگیر آن است.

آمار کم جرایم خشن
معاون اول رئیس قوه قضائیه در مراسم معارفه رئیس کل 
دادگستری هم از آمار بسیار کم جرایم خشن و امنیتی در 
خراسان جنوبی سخن گفت و آن را نشانه تدین، اخلاص 
و فرهنگ مردم این منطقه دانست. وی به موضوع مواد 
مخدر و تصادفات اشاره و  بر این نکته تاکید کرد که باید با 
همکاری قوه قضاییه و دستگاه های اجرایی مورد بررسی 
و رسیدگی قرار گیرد. وی با بیان این که بیش از 70 درصد 
مجرمان مواد مخدر دستگیر شده در استان، بومی خراسان 
جنوبی نیستند، به حاضران توصیه کرد که با مسئولان 
استان جلسه ای بگذارند و فکر کنند چه کنیم تامردم 
استان گرفتار نشوند. او گریزی نیز به آمار بالای تصادفات 
خراسان جنوبی زد و با تاکید بر این که باید جلساتی با مدیر 
کل راه و شهرسازی و دیگر دستگاه ها برگزار و این مشکل 

با همکاری دستگاه های موثر، برطرف شود، اظهار کرد که 
دلایل و چرایی آمار بالای تصادفات و قربانیان باید به دقت 
بررسی شود زیرا آمار تصادفات و جان باختگان با توجه به 
جمعیت استان زیاد است. حجت الاسلام والمسلمین »اژه 
ای« برخی از پروندهای استان را مربوط به نزاع و تصادف و 
راهکار رفع آن را برقراری صلح و سازش بین مردم دانست 
و البته گفت که فقط نباید به شورای حل اختلاف اکتفا کرد 
و در این زمینه می توان ظرفیت امامان جمعه را هم مورد 
استفاده قرار داد. وی حجت الاسلام والمسلمین عبادی، 
نماینده ولی فقیه را یک نعمت برای استان و فردی متدین و 
سختکوش دانست و در بخش دیگری از سخنانش، از غدیر 
به عنوان واقعه ای بسیار بزرگ یاد کرد که شخصیت حضرت 
علی)ع(  به این واقعیت، عظمت و بزرگی بخشیده است. او 
خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم حامی عدل باشیم و به درد 
مردم برسیم و احقاق حق کنیم باید اول به پرونده خودمان 

نگاه  و به آن رسیدگی و خود را اصلاح کنیم.

مهاجرت از ۱700 روستا
استاندار هم با اشاره به مرز مشترک منطقه با افغانستان 
وناامنی های آن سوی مرز، خراسان جنوبی را یکی از امن 
ترین استان ها دانست. به گفته » معتمدیان« استان از 
ظرفیت های بالقوه خوبی برخوردار است اما خشکسالی ها 
سبب خالی از سکنه شدن هزار و 700 روستا در 10 سال 
گذشته شده است اما امید است با کمک ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام خمینی )ره( و با ایجاد 12 هزار شغل 
در مناطق مرزی  ، مهندسی مهاجرت معکوس را به خوبی 
اجرا کنیم. حجت الاسلام والمسلمین »حمیدی« رئیس 
کل جدید دادگستری استان نیز گفت که در برنامه کاری 
خود پیگیر افزایش زیرساخت ها و راه اندازی واحدهای 
قضایی در نقاطی خواهد بود که این امکانات را ندارد. 
»صیفی« رئیس کل سابق دادگستری هم با اشاره به این 
که سال گذشته برای متهمان هزار و ۶07 پرونده، مجازات 
جایگزین حبس صادر شد افزود: در شوراهای حل اختلاف 
استان هم 35.5 درصد پرونده ها، منتهی به صلح و سازش 
شد. در پایان این مراسم از خدمات »صیفی« قدردانی و 
حجت الاسلام والمسلمین »حمیدی« به عنوان رئیس کل 

دادگستری خراسان جنوبی معرفی شد.

گزارشی از مراسم خوش آمد و خداحافظی رئیس کل دادگستری

انگشت اشاره دستگاه قضا
 روی تصادف های استان

اجتماع  پر شور غدیریون

انصاری - اجتماع غدیریون صبح روز گذشته در 
حالی در استان برگزار شد که زن و مرد، پیر و جوان 
و ... با مولودی خوانی به یمن آغاز ولایت حضرت 
علی )ع( به شادی پرداختند و سپس به دفاتر امامان 
جمعه رفتند. در بیرجند، کاروان شادی مردم در 
چند خیابان های اصلی به حرکت در آمد و سپس 
برای تبریک عید بزرگ غدیر راهی دفتر نماینده ولی 
فقیه شد. در این مراسم که به نام اجتماع غدیریون 
نام گذاری شده بود امام جمعه پردیسان قم، حضرت 

علی )ع( را مظهر و تجلی نیکی و خیر دانست و از 
واقعه غدیر به عنوان خبر و تیتری بزرگ در جهان یاد 
کرد. حجت الاسلام والمسلمین» قوامی« با بیان 
این که غدیر، خبری دست اول بود و در آن زمان با 
نبود امکانات، اما پیامبر )ص( بهترین شیوه اطلاع 
رسانی را به کار برد تا مهم ترین خبر را به گوش مردم 
برساند. به گفته وی انقلاب اسلامی، انقلاب علوی 
است چون مردم پیام غدیر را خوب گرفتند و رهبری 

از جنس غدیر، ایران را سربلند کرده است. 

روکش آسفالت گرم محور القورات 

آسفالت گرم محور القورات به طول 7کیلومتر برای افزایش ارتقای ایمنی و 
نگهداری محور های مواصلاتی بیرجند انجام می شود. رئیس اداره راهداری 
و حمل و نقل جاده ای بیرجند گفت: روکش جدید از تقاطع روستای بلنجاب تا 
تقاطع محور آرین شهر- نقنج را در بر می گیرد. »رضایی« با اشاره به این که پروژه 
به صورت پیمانی و امانی و با اعتباری بیش از 20 میلیارد ریال اجرا می شود 
افزود: 7کیلومتر از رویه آسفالت این محور دارای روکش با سطح قابل قبول است 

و با اجرای روکش جدید، محور القورات به طور کامل مناسب سازی خواهد شد.

بیرجند تا 4 سال دیگر به راه آهن متصل می شود

پروژه اتصال بیرجند به ایستگاه یونسی گناباد و شبکه سراسری راه آهن تا چهار سال 
آینده با مشارکت بخش خصوصی به سرانجام می رسد. این خبر را استاندار در نشست 
با خبرنگاران اعلام کرد و گفت: یکشنبه گذشته هیئت دولت مصوبه بسیار خوبی برای 
استان داشت که مربوط به احداث راه آهن و اتصال مرکز استان به شبکه ریلی بود. 
»محمد صادق معتمدیان« با اشاره به این که برای توسعه محور شرق و اتصال چابهار 
و سرخس، لازم بود که عملیات اجرایی راه آهن در منطقه آغاز شود اما بنا به دلایلی 
خراسان جنوبی تنها استانی است که شاهد هیچ  عملیات اجرایی در موضوع اتصال 
به راه آهن سراسری نبوده است. وی با اشاره به هدف گذاری استان در این باره از چند 
سال  قبل این نکته را یاد آور شد که هدف این بود تا بیرجند به عنوان مرکز استان به 
صورت میان مدت و در زمان بندی مشخص به نزدیک ترین ایستگاه راه آهن منطقه 
متصل شود و برای این کار، ایستگاه یونسی گناباد مد نظر قرار گرفت.  او از پیگیری دو 
پروژه در هدف گذاری راه آهن استان خبر داد و اظهارکرد که پروژه، اول از طریق وزیر 
راه و شهرسازی و با برگزاری جلسات پیگیری شد که یکی از مطالبات اصلی راه آهن، 
اتصال بیرجند به یونسی بود و مراحل مطالعه و مناقصه آن هم انجام شد. بنا به گفته 
وی در مرحله اول قطعه 32 کیلومتری از بیرجند شروع می شود که مدیر عامل شرکت 
زیرساخت بر اساس آخرین مذاکره  هفته آینده را برای مرحله نهایی تعیین پیمانکار 
مشخص کرده است. استاندار با ابراز امیدواری برای تجهیز کارگاه و آغاز عملیات 
اجرایی احداث راه آهن در چند هفته آینده گفت: بیش از 90 میلیارد تومان از محل 
منابع دولتی برای این پروژه تعیین شده است که انتظار می رود در کمتر از دو سال به 
اتمام برسد. وی اتصال بیرجند به ایستگاه یونسی را دیگر هدف دنبال شده در موضوع 
راه آهن استان بیان کرد و افزود: این مهم در قالب پروژه بزرگتر به شکل مدل جدید 
اجرایی خواهد شد. او همچنین تشکیل کنسرسیومی از پنج شرکت بزرگ فعال در 
کشور را هم مطرح و اظهار کرد که بر اساس مصوبه  یکشنبه گذشته دولت، وزارت راه و 
شهرسازی به نمایندگی اجازه دارد قرارداد مشارکتی با این کنسرسیوم منعقد کند که 
در برنامه زمان بندی شده چهار ساله مسیر بیرجند به یونسی به طول 271 کیلومتر 
مطالعه، طراحی، تامین مالی و اجرا شود. معتمدیان، برآورد اجرای کل پروژه را چهار 
هزار میلیارد تومان اعلام و اظهار امیدواری کرد که بعد از چهار سال با کمک منابع 
مالی دولت و تلاش شرکت های کنسرسیومی سوت قطار در استان به صدا درآید.

 .

افزایش تولد در روستاها 
هر چند طی چهار ماه گذشته آمار تولد در استان با 7 
درصد کاهش نسبت به مدت مشابه سال گذشته به 
پنج هزار و 419 واقعه رسید اما در این بین تعداد تولد 
نوزادان در روستاها با 17.1 درصد افزایش همراه 
بوده است. به گفته سرپرست اداره کل ثبت احوال 
از مجموع تولد ها در مدت یاد شده سه هزار و 573 
واقعه شهری و هزار و 84۶ واقعه روستایی بوده است.  
»مهرآور« تعداد دو قلو زایی را طی این مدت 71 مورد 
و گروه سنی مادرانی که بیشترین ولادت را داشته 
اند 25 تا 29 سال اعلام کرد و گفت: طی این مدت 
هزار و 323 واقعه وفات هم به ثبت رسید که از این 
تعداد 730 مرد و 893 نفر زن بوده اند. همچنین طی 
امسال به ازای هر 100 زن 123 مرد فوت کرده اند و 
آمار هم افزایش 5.2 درصدی وفات را طی این مدت 

نشان می دهد. او تعداد وقایع فوتی در شهر و روستا را 
به ترتیب 71۶ و ۶07  مورد اعلام و دلیل بیشتر مرگ 
ها را مشکلات قلبی و عروقی بیان کرد. به گفته وی در 
چهار ماه ابتدای سال فراوانی نام برای اسامی پسرانه 
امیرعلی، ابوالفضل، حسین، علی و امیر حسین و 
دخترانه فاطمه، فاطمه زهرا، هلما، زهرا و یسنا بوده 
است. وی در ادامه سخنانش گفت : از آغاز اجرای 
طرح هوشمند کردن کارت ملی  510 هزار و 428 
نفر دراستان اقدام به هوشمند کردن کارت ملی کرده 
و 79 هزار نفر هم هیچ اقدامی انجام نداده اند. وی 
افزود: طی چهار ماه نخست سال 1۶ هزار و ۶91 نفر 
برای تعویض کارت ملی قدیم با جدید اقدام  و از ابتدای 
تیرماه سال 89، 304 هزار و 105 جلد شناسنامه 

مکانیزه  در استان صادر شده است. 

انصاری  - صحبت های معاون اول رئیس قوه قضائیه در سفر 
به استان چند وجه داشت که یک روی سخنش با مسئولان 
امر برای چاره اندیشی در این باره بود. حجت الاسلام 
والمسلمین »اژه ای « که برای معارفه رئیس کل دادگستری 
سفر کرده بود، پیش از معارفه به دیدار نماینده ولی فقیه در 
استان رفت در آن جا سابقه مدیر کل جدید را تشریح کرد و 
از دلایل رفتن مدیر کل سابق گفت. او همچنین در جمع 
چهره های شاخص خراسان جنوبی هم حضور یافت و به 
تبیین گام دوم انقلاب پرداخت و در مراسم معارفه هم به 
مواردی از جمله چند موضوع مهم استانی و نیز موضوعاتی 

چون غدیر و عدالت اشاره کرد.

برخورد قاطع با مجرمان
نماینده ولی فقیه در دیدار با معاون اول قوه قضاییه با بیان 
این که اگر قضاوت ها سریع و همراه با دقت باشد در ذهن 
مردم و افکار عمومی ماندگار می شود و مردم به نوعی 
خطاکار را مورد بازخواست قرار می دهند تصریح کرد که 
نباید قوه قضاییه فقط به ارائه گزارش از دزدی ها و مفسدان 
اقتصادی اکتفا کند بلکه مردم باید شاهد برخورد قاطع با 
این مجرمان باشند. به گفته حجت الاسلام والمسلمین 
»عبادی« امروز با برخورد قاطع و پیگیری های قوه قضاییه 


